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1. Mötets öppnande 

Mötet öppnas.  

 

2. Fastställande av dagordning  

Föreslagen dagordning fastställs.  

 

3. Val av justerare 
Clarence Kopparberg och Leif Johansson.  

 

4. Föregående protokoll 

Rådet godkänner förgående protokoll.  

 

5. Förvaltningen rapporterar 

 

Rådet inledde med att föreslå sittande ordförande och vice 

ordförande att sitta kvar denna period.  

 

Enhetschef Susanne Hollander berättar att hon inte längre är t.f 

avdelningschef och att Lena Hedin kommer börja som 

avdelningschef i mars. Men fram till dess är det Susanne som 

kommer närvara på dessa möten.  

 

Rådet lyfter två frågor de vill kommentera och framföra. 

Snöröjningen och utegymmet.  

 

Angående snöovädret som varit att påpekar de att det fortfarande är 

mycket att göra och att det är nedfallna grenar på många platser. 

Susanne meddelar att staden är i dialog med entreprenörerna 

angående detta. Men att det kommer ta tid att reda upp allt. Det som 

prioriteras är fara för allmänheten. Rådet diskuterar möjligheten för 

privat personer att plocka nedfallna grenar. Rådet ställer sig 

förstående till att stadsdelen inte var redo för alla dessa grenar men 

ställer sig kritiska till snöröjningen som tog väldigt lång tid. Man 

undrar vart felet ligger, hos entreprenörerna eller beställarnas. 

Vidare diskuteras påtryckningsmedel och hur man ser till att 

entreprenörer sköter sin del av avtalet.  

 

Vidare vill rådet belysa problematiken i hur cyklister prioriteras 

framför fotgängare i snöröjningsfrågan. De ställer sig kritiska till att 

även i minus grader när det är fler som tar sig fram per for än cykel 

så röjs det mer för cyklister än för dem som går.  
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Susanne berättar sedan vilka det är nu som sitter i presidiet: 

Ordförande Cecilia Obermüller (MP), vice ordförande Henrietta 

Ludwig (C) och andra vice ordförande Monica Lövström (S).  

 

Susanne informerar om ärendet Drevern att Skarpnäcks stadsdel får 

lov att tycka till om det då de ligger precis på gränsen till 

Skarpnäcks område.  

 

Susanne berättare vidare att alla enheter just nu håller på att skriva 

sin verksamhetsplaner efter stadsdelens verksamhetsplan.  

 

Sedan lyfts frågan om utegymmet. Susanne meddelar att det hon 

hörde sist angående detta är att utegymmet ska vara kvar då 

responsen varit mycket positiv. Rådet påpekar att det står tomt just 

nu. Susanne säger att vad hon förstått väntas det nya maskiner, 

liknande de som var under testet.  

 

6. Frågor inför nämndsammanträdet 15 december 2022 

 

§ 7  

Verksamhetsplan 2023 för Skarpnäcks stadsdelsnämnd 

 

En rådsmedlem påpekar att verksamhetsplanen i sig är relativt svår 

att jobba sig igenom. Vidare menar han att det som är mest 

intressant för dem snarare är att se vad som konkret ska göras. 

Istället för massa hakar men inga svar på frågorna. Susanne svarar 

att denna VP blir stor och bred då den ger riktning till hur alla 

enheterna ska utforma sin. Hon förklarar att detaljfrågorna, som 

möjligen är av större intresse för rådet puttas ner till enheterna 

själva att lyfta i sina VP. Hon ger som exempel på våld i nära 

relation för äldre eller tryggt mottagande kommer gå att finna i mer 

detalj i deras VP.  

 

Vidare diskuterar rådet frågan om tryggt mottagande. Susanne 

förklarar att vi redan arbetar med detta idag, vi erbjuder extra 

hemtjänst när man kommer hem från sjukhuset utefter behov. En 

rådsmedlem undrar hur stadsdelen vet när detta behövs, huruvida 

kommunen och regionen har denna dialog. Susanne svarar att 

sjukhusen ska meddela om de bedömer att någon behöver hjälp att 

komma hem eller hemma.  

 

En rådsmedlem från PRO ställer en fråga kring skarpa by och vad 

det faktiskt innebär att det ska bli en ”ekostadsdel”. Susanne svarar 

att vi återkommer med mer info på denna fråga.  
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Vidare lyfter en rådsmedlem ålderssammansättningen av de 

anställda i vår stadsdel och utläser att det är ca 100 anställda i 

pensionsålder. Varav ca hälften är i förskoleverksamhet och 

resterande i äldreomsorgen. Och poängterar problematiken som 

kommer uppstå när alla dessa slutar. Susanne svarar att när det 

gäller förskolan så minskar barnantalet och man gör en plan kring 

ersättande personal. När det kommer till hemtjänsten så står de inför 

en annan utmaning när andelen äldre invånare i stadsdelen också 

ökar. Susanne informerar att förvaltningen har en plan för hur vi ska 

försörja oss med ny personal men även utbilda befintlig personal.  

 

En rådsmedlem funderar över nedprioriteringen för de minsta 

barnen när de kommer till exempel Brödkaveln och Kaninparken. 

Samtidigt som fritidsgårdarna ska få längre öppettider. Susanne 

förklarar att omprioriteringarna beror på händelser som varit i 

stadsdelen och att detta berör trygghets och säkerhetsfrågan. Hon 

utvecklar detta med att berätta att satsningar för de små sker mycket 

på förskolan men för att kunna arbeta förebyggande för de lite äldre 

så är det via fritidsgårdar etc. som man når ut.  

 

En rådsmedlem tar upp att det inte nämns så mycket om äldre som 

har det ekonomiskt tufft och ger som exempel kvinnor med låg 

pension. Susanne säger att när det gäller detta måste vi också se vad 

regeringen lägger fram för olika stödinsatser. Rådet kikar på sida 45 

och en medlem ställer frågan angående provbostäder och i fall vi 

har många sådana i området. Susanne meddelar att vi hade ett 

projekt förra året där vi satsade på kartläggning för att ta reda på 

vad det finns för insatser i staden. Hon utvecklar detta och menar att 

detta är väldigt stadsövergripande då det handlar om en grupp som 

ofta rör på sig.  

 

Rådet ställer en fråga om kompetensutvecklingsinsatser till Pim 

Karlström, verksamhetscontroller i äldreomsorgen. De diskuterar 

hur vi ska behålla den personal vi utbildar. Pim lyfter fram att vi 

jobbar med att skapa en attraktiv arbetsplats. Vidare talar rådet om 

att det inte bara är kompensutveckling som behövs utan även språk 

delen kan komma att behöva utvecklas. Pim konstaterar att det finns 

utmaningar och att man kan jobba med allmän språkutbildning men 

även riktad språkutbildning just för detta yrke.  

 

På sida 31 ställer en rådsmedlem frågan angående indikatorer och 

hur man mäter målen för de äldre då det inte nämns här. Susanne 

meddelar att det finns och ger exempel på indikatorer kopplade till 

förebyggande arbete.  

 



 

 

 

 Protokoll 

Sida 5 (6)  

Protokoll från Skarpnäcks stadsdelsnämnds 

pensionärsråd 

 

Rådet funderar kring digitala fixarhjälpen. Susanne meddelar att 

den ska utvecklas och utökas under året. Hon säger även att detta 

måste nå ut mer och uppmanar alla att sprida informationen till sina 

medlemmar.   

 

I samband med detta diskuteras vikten av att nå ut med information 

och Senior - Stockholms stad hemsidan diskuteras. Alla konstaterar 

att det finns mycket information att hämta där.  

 

Punkten avslutas med att rådet lyfter fram att de gärna vill läsa 

enheternas VP när de är klara. 

 

§ 8  

Rättegångsfullmakt gällande Lag om vård av missbrukare i vissa 

fall till vuxenenhetens chefer 

 

Rådet har inga synpunkter.  

 

§ 9  

Remiss av ändring av presidierna i stadsdelsnämnderna och 

revidering av Stockholms stads regler om arvoden m.m. för 

kommunala förtroendeuppdrag 

 

Rådet har inga synpunkter.  

 

§ 10  

Planärende på samråd Drevern m.fl. 

 

Rådet ställer sig undrande till hur detta ska funka. De påpekar att på 

andra sidan bygget är det ett industriområde med mycket och tung 

trafik. De undrar hur det ska gå till att detta ska bli en stadsgata och 

är förvånade att dem som påverkas inom detta industriområde inte 

reagerat. De lyfter att det är många långtradare som kör här samt 

fem busslinjer. Samtidigt som det inte nämns i planen hur man tänkt 

göra med en ny infart. De konstaterar att de officiellt hade velat 

lämna in synpunkter på detta.  

 

§ 11  

Inkomna och utgående skrivelser från medborgare, remisser m.m. 

enligt lista 

 

Rådet har inga synpunkter.  

 

§ 12  

Inkomna medborgarförslag enligt lista 

https://senior.stockholm/
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Rådet har inga synpunkter.  

 

 

7. Rapporter 

En rådsmedlem lyfter intresset att göra ett studiebesök i Högdalen 

på KTC träningscenter.  

 

Rådet diskuterar problematiken kring bedrägeri på telefon och 

menar att man måste vara försiktig nu.   

 

Övriga frågor- *balanslistan. 

Inga övriga frågor.  

 

Justeras via e-post: 

 

Clarence Kopparberg 

 

Leif Johansson  

 

Sekreterare Emma King 

 

 

 


